
ZAPISNIK

s 3. sastanka Povjerenstva za Marjan, održanog dana 14. ožujka 2019. godine s početkom u 13:00
sati u gradskoj upravi Grada Splita, Obala kneza Branimira 17, II kat, mala sala

Nazočni: članovi Povjerenstva:

· Andro Krstulović Opara, gradonačelnik
· Mirko Ruščić,  predsjednik Povjerenstva  
· Nenad Ružić, predstavnik JVP GS i  Koordinator na lokaciji PŠM, član
· Milan Pernek, Hrvatski šumarski institut, član
· Marjana Čosić,  Odsjek za prostorno planiranje i zaštitu okoliša, članica
· Srđan Marinić, Društvo Marjan, član
· Leopold Botteri, Naš Marjan, član
· Joško Kalilić, volonter i aktivist, član
· Gabriela Medunić Orlić, Udruga Sunce, član
· Lukrecija Butorac, Institut za jadranske kulture i melioraciju krša
· Alen Berta, Oikon d.o.o. Institut za primijenjenu ekologiju, Zagreb
· Maja Munivrana, Odsjeka za kulturu
· Ana Perčić, Javna ustanova Park šuma Marjan
· Helena Kastropil, Odsjek za sigurnost i upravljanje kriznim situacijama

Mirko Ruščić, predsjednik Povjerenstva otvorio je sjednicu i preložio(uz dopunu 2. točke)  slijedeći
Dnevni red:

· Prihvaćanje zapisnika s drugog sastanka Povjerenstva za Marjan
· Dinamika izvođenja radova  i nadzor nad izvođenjem radova na sanaciji Park šume Marjan
· Izrada projektnog zadatka i  specifikacija  za izradu elaborata  plana pošumljavanja  Park

šume Marjan

· Informacije o dinamici izrade plana gospodarenja u Park šumi Marjan

· Razno

Dopunjeni dnevni red  prihvaćen je bez daljnjih primjedbi i dopuna.

Ad.1)   Prihva  ćanje zapisnika s drugog sastanka Povjerenstva za Marjan  

U raspravi  oko dostavljenih  primjedbi  na zapisnik  s  drugog sastanka Povjerenstva za Marjan,
održanog  dana  28.02.2019.  usuglašeno  je  da  predsjednik  Povjerenstva   Mirko  Ruščić  izvuče
zaključke, te ih dopuni izostavljenim bitnim podatcima (posebice rok izrade elaborata i površinu
cjelokupnog obuhvata PŠM) člana Povjerenstva Srđana Marinića.  Izmijenjeni  zapisnik  dostaviti
svim članovima Povjerenstva, a istog  verificirati na četvrtoj sjednici Povjerenstva.    

Nadalje je usuglašeno da se zapisnici pišu u sažetom obliku (posebice tijek rasprave i ponaosob
na izlaganja) s naglascima na donesene zaključke.

Ad.2)   Dinamika i nadzor nad izvo  đenjem radova sanacije Park šume Marjan  



Mirko Ruščić izvijestio je da su članovi Povjerenstva obišli Marjan i iskazali zadovoljstvo viđenim
stanjem na terenu. Primjedbe i propusti koji su učinjeni na sanaciji raspravit će tijekom sastanka.
Riječ je prepustio koordinatoru na lokaciji Park šume Marjan Nenadu Ružiću.

Nenad Ružić izvijestio je da je dinamika izvođenja radova trenutno malo usporena, izvođač je
ograničen  rokovima  i  buđenjem  potkornjaka,  a  dolazak  bez  prethodne  najave  Kriminalističke
policije, DORH-a i neodgovornih građana znatno usporava dinamiku izvođenja radova, poradi čega
izvođač,  iz  sigurnosnih  razloga  mora  prestajati  s  radom.  Nalog  za  mobilizaciju  dobile  su  sve
komunalne tvrtke uključene u sanaciju  i  Javna ustanova PŠM. Nadalje  je  izvijestio  da je  Ivan
Ljubić, šumarski inženjer iz JU PŠM od jučer na bolovanju. Postupak izravne pogodbe nadzora
nad izvođenjem radova je u tijeku, te će se, najkasnije do ponedjeljka (18.03.2019.) odrediti vršitelj
nadzora.  Osvrnuo se na jaku buru koja je   23.02.  ove godine polomila značajan broj  stabala,
posebice suhih, koje je trebalo uklanjati iz sigurnosnih razloga i potencijalne opasnosti od nastanka
požara.  Zaključio je  kako se poduzimaju sve mjere kako bi  se radovi  na Marjanu obavljali  na
zadovoljavajući način i u skladu sa strukom. Naveo je da je postavljeno je 40 feromonskih  klopki
na 15 lokacija. 

Andro Krstulović Opara, gradonačelnik upitao je dr.sc. Milana Perneka smatra li taj broj dovoljnim.

Milan  Pernek je odgovorio da  feromonske klopke služe kao monitoring, a korištenje klopki kao
zaštita  još  treba  ispitati,  a  postoje  i  određena  ograničenja  za  njihovo  postavljanje  (minimalna
udaljenost  20  m od  prvih  zdravih  borova).  Prema elaboratu  o  mjerama integrirane  zaštite  za
sprječavanje  i  širenje  potkornjaka  na  Marjanu  iz  2018.  godine,  40  klopki  je  optimalan  broj.
Potrebno je pratiti stanje da bi se pravi učinak mogao ispitati. 

ZAKLJUČAK: 

· Zadužuje se dr. sc. Milan Pernek da u  suradnji s kolegom Ivanom Lukićem koji je
vodio projekt, ispita mogućnost postavljanja dodatnih dvadeset  feromonskih klopki
u Park šumi Marjan i odredi lokacije.

·
Mirko Ruščić iskazao je zadovoljstvo sudjelovanjem hrvatske vojske koja radi na izvlačenju, te su
spremni, ovisno o potrebi, povećati brojnost.

Srđan Marinić osvrnuo se na propuste  u Ugovor o izvođenju radova, jer se nigdje ne spominje
Zakonom o zaštiti prirode i mjere Hrvatskog šumarskog instituta. Nadalje je naveo da bi osobe iz
ugovora zadužene za praćenje,  konkretno Ivan Ljubić kao ovlašteni  inženjer  šumarstva trebao
vršiti nadzor nad izvođačem radova. Nedopustivim smatra sječu nedoznačenih stabala, te smatra
potrebnim izvršiti  doznaku  svakog stabla  prije  sječe,  odnosno koordinirani  dogovor  izvođača  i
nadzora, prije izvršene sječe.

Nakon provedene rasprave, radi ubrzanja dinamike i uvođenja nadzora nad izvođenjem radova,
doneseni su slijedeći ZAKLJUČCI:

· Potrebno je izvršiti doznaku svakog stabla prije sječe koje se iznimno, zbog potrebe
izvođenja radova i sigurnosnih razloga mora posjeći;

· Nadzor nad izvođačem radova uvesti u što žurnijem roku;

· Žurno  dovesti  stroj  za  mljevenje  drvnog  materijala  na  stovarište  radi  opasnosti
širenja potkornjaka;

· Izvođač  radova  mora  u  dogovoru  s  nadzorom  radova  određivati  lokacije  za
postavljanje žičare i izvršiti sve potrebne predradnje, posebice doznaku stabala;



· Izvođač radova mora  biti  upoznat  da su zaražena stabla  od  potkornjaka  prioritet
sječe i izvlačenja;

· Suha  stabla  isto  doznačiti,  ali  ona  ne  predstavljaju  izvor  zaraze,  te  je  s  njima
potrebno  postupati  sukladno  Akcijskom  planu,  odnosno  ne  vaditi  ih  ukoliko  ne
predstavljaju određenu opasnost i smetnju izvođenju radova;

· Zdrava stabla koja se zbog iznimnih razloga moraju posjeći ostavljati uz koridore kao
lovna stabla po uzusima struke i preporuci dr.sc. Milana Perneka.

Ad.3)  Izrada projektnog zadatka i specifikacija za izradu elaborata plana pošumljavanja Park
šume Marjan

Mirko  Ruščić  je  izvijestio  da  je  u  suradnji  s  kolegicom  Marjanom  Ćosić  izradio  projektni
zadatak, te ga proslijedio prof.dr.sc. Ivici Tikviću sa Šumarskog fakulteta sveučilišta u Zagrebu
koji je na dostavljeno dao svoje mišljenje U telefonskom izjašnjavanju na samoj sjednici prof.
Tikvić je rekao, a s time je bio suglasan i prof. Ruščić,  a radi se o tome da bi trebali oformit
stručno  povjerenstvo  s  većim  brojem  stručnjaka  iz  različitih  područja  (šumara,   biologa  i
ekologa),  koji  bi  trebali  izvidjeti  stvarno  stanje  na  terenu,   te  napraviti  elaborat  plana
pošumljavanja  PŠM  nakon  izvršene  sanacije  s  kratkoročnim,  srednjoročnim  i  dugoročnim
detaljnim planom. Na planu bi se trebalo intenzivno raditi i u njega ukalkulirati sve segmente,
ne isključujući nikoga, ne žuriti  s rokom izrade,  niti  brzati s imenima već vršiti pregovore i
sastaviti kvalitetno povjerenstvo sastavljeno od stručnjaka.

Na upit Marjane Ćosić o najidealnijem vremenu sadnje Lukrecija Butorac je odgovorila da je to
jesen,  odnosno  da  treba  izbjegavati  sušna  razdoblja.  Smatra  neophodnim  izvršiti  obilazak
terena nakon sanacije i  utvrditi  stvarno stanje koje je podložno promjenama (ima li  erozije,
postojeće makije, raspoloživih staništa i sl.), osigurati sadni materijal, izvršiti analizu vrste tla,
odrediti gdje je pogodna koja vrsta, kao i niz drugih različitih čimbenika značajnih za obnovu
šume. Sve su to poslovi koje bi trebalo utvrditi stručno povjerenstvo.

Rasprava  se  vodila  o  potrebi  jesenske  sadnje  barem  jednog  dijela  Marjana,  te  je  nakon
provedene rasprave donesen  slijedeći ZAKLJUČAK:

· Oformiti  stručno povjerenstvo za pošumljavanje cjelokupnog obuhvata Park šume
Marjan nakon sanacije koje će biti zaduženo za izradu Elaborata pošumljavanja  sa
svim segmentima plana pošumljavanja i  dinamike sadnje. Zadužuje se Mirko Ruščić
da kontaktira stručnjake  iz područja šumarstva, biologije i ekologije za sudjelovanje
u  radu  stručnog  povjerenstva,  te  o  postignutim  dogovorima  izvijesti  ovo
Povjerenstvo.

Ad.4) Informacije o dinamici izrade plana gospodarenja u Park šumi Marjan

Alen Berta iz Oikona izvijestio je da je izrada Program gospodarenja (i u sklopu njega Program
zaštite, njege i obnove šuma) započela u 10. mjesecu prošle godine i trebao bi biti dovršen do
mjeseca lipnja kad će ići na javno savjetovanje.  Dok se ne donese novi Program gospodari se po
starom. Terenska izmjera je vršena na plohama na sjecištima mreže 100x100m. U Programu će se
sumirati prošlo gospodarenje i dati program za narednih 10 godina. Vezano za uzgojne radove,
propisat  će  se  rad  „rekonstrukcije  i  konverzije“  koji  u  sebi  sadrži  sve  potrebe  radove  koji  su
potrebni za biološku sanaciju  (pripremu staništa, popunjavanje, sadnju sadnica, njegu pomlatka i



sl.).  Ovaj naziv rada će omogućiti  i  javljanje na mjeru 8.5.1. fonda Ruralnog razvoja kojom se
financiraju takvi radovi.

Nazočnima je pokazao kartografski prikaz  starog i skicu novog Plana. Pod šumskom vegetacijom
je  200,37 ha, te je od izmjerene drvne zalihe gotovo 25 % (5000 m3) skroz suhih stabala

Na novi Plan obuhvata gospodarske jedinice Srđan Marinić postavio je niz upita i primjedbi jer ne
odgovara granicama PŠM, te namjerava dati primjedbe.

ZAKLJUČAK:

Zadužuje se Srđan Marinić da ispred Povjerenstva za Marjan dostavi primjedbe u tijeku  postupka
javnog savjetovanja, uz prethodnu dostavu i uvid predsjedniku povjerenstva za Marjan.

Ad.4) Razno

Joško Kalilić, član Povjerenstva smatra da se na sanaciju izvođenja radova javljaju pojedinci koji
nisu dobronamjerni, manipuliraju detaljima i time na razne načine usporavaju  i ometaju dinamiku
izvođenja radova. Smatra da se to ne bi smjelo dopustiti već da ovlaštena osoba, konkretno Nenad
Ružić s točnim informacijama treba ići prema medijima.

Predsjednik povjerenstva Mirko Ruščić zaključio je sastanak u 15.10 sati.

Zapisnik sastavila: Helena Kastropil

Predsjednik Povjerenstva

Izv.prof.dr.sc. Mirko Ruščić

Dostaviti: 

· Gradonačelniku Grada Splita

· Povjerenstvu za Marjan, svima

· Nazočnima, svima


